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روزنامه

دوشنبه 23 اسفند 1400-  شماره 981

خبر
دنیای هوادار یاد وخاطره شهداء بویژه »علی حکمتی« 

و »علی حاجی اکبری« که ۲۳ اسفند ماه ۱۳۶۴ به 
مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

آموزش

»معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش
 و پرورش« پاسخ داد:

احتمال حضوری شدن مدارس
 در سال جدید چه قدر است؟

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد 
که روز شنبه یک نظرسنجی انجام دادیم و بر اساس آن بخش 
عمده ای از خانواده ها برای برقراری آموزش حضوری اقبال 
داشتند. »محمدمهدی کاظمی« - معاون آموزش متوسطه 
وزارت آموزش و پرورش- در برنامه ای تلویزیونی با بیان اینکه 
از سال ۹۸ که کرونا شیوع یافت و بیماری ناشناخته بود در 
هیچ کجای دنیا وضعیت قابل پیش بینی را متصور نبودند 
و مدارس تعطیل شدند گفت: در آن ایام از ظرفیت فضای 
و  شد  استفاده  آموزش ها  تداوم  برای  تلویزیون  و  مجازی 

آموزش به صورت مجازی ادامه یافت. 
صورت  به  آموزش  که  است  این  واقعیت  اما  افزود:  وی 
با  بسیاری کشورها  نیست.  میسر  به خوبی  غیرحضوری، 
گذشت چندماه آموزش حضوری را احیاء کردند، اما ما به 
علت محدودیت ها نتوانستیم مدارس را بازگشایی کنیم و سال 

گذشته مدارس ما کاملا غیرحضوری برگزار شد. 
معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
امسال با توجه به تاکید رئیس جمهور، آموزش حضوری مورد 
توجه و در دستورکار قرار گرفت گفت: بنابراین سال تحصیلی 
جاری با تاکید بر آموزش حضوری آغاز شد. در کنار محتوای 
آموزشی، رشد اجتماعی ، سلامت، تربیت زیستی و بدنی و 
مهارت های زندگی فرزندان ملت نیز برای ما بسیار مهم است. 
ما در برخی شهرها به دلیل شرایط خاص نتوانستیم آموزش 
حضوری را شاهد باشیم. معلمان و اولیاء بسیار تلاش کردند 
ولی هنوز به طور صد درصدی آموزش حضوری را با توجه به 
شیوع امیکرون نداشته ایم.  وی با بیان اینکه تاکید ما آموزش 
حضوری با رعایت پروتکل هاست زیرا تصور می کنیم آموزش 
حضوری ضرورت دارد اظهار کرد: در هنرستان ها آموزش مهارتی 
در ایام تعطیلی مدارس امکان پذیر نیست، درس تربیت بدنی 
هم همینطور؛ حتی در حوزه های نظری هم آموزش حضوری 
لازم است. در کنار دوره ابتدایی، متوسطه اول نیز دوران هویت 
بخشی دانش آموزان است و از حیث بسیار حائز اهمیت است. 
معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به 
پرسشی درباره اینکه » شما در بخش آموزش حضوری تقریبا به 
دو سبب شکست خوردید، نخست کرونا و دیگری عدم موافقت 
والدین، لذا آیا به بازگشایی کامل مدارس به صورت حضوری 
امید دارید؟« گفت: قطعا بازگشایی امکان پذیر است. نگرانی 
والدین بابت شیوع بیماری است، اما در متوسطه بیش از ۹۲ 
درصد دانش آموزان ما واکسینه شده اند و نگرانی مان کمتر 
است. باید به آینده توجه کنیم، زیرا فرزندان ما در آینده دچار 
مشکل خواهند شد. کاظمی افزود: خانواده ها باید اطمینان 
داشته باشند که فرزندشان آموزشی حضوری ببیند. روز گذشته 
یک نظرسنجی انجام دادیم و بر اساس آن بخش عمده ای 
از خانواده ها برای برقراری آموزش حضوری اقبال داشتند. در 
مناطق روستایی و شهری کوچک و همچنین در هنرستان ها 
آموزش حضوری برقرار بوده است. باید با نگاه به آینده همه 
مشارکت داشته و کمک کنیم آموزش حضوری برقرار شود. 
وی با بیان اینکه در حین برنامه های آموزشی فعالیت هایی در 
مدرسه طراحی می شود که به شناسایی و رشد استعدادهای 
دانش آموزان کمک می کند گفت: امید است در سال جدید 
زمینه آموزش حضوری فراهم شود. آموزش غیرحضوری به 
یادگیری لطمه وارد کرده و امید است بتوانیم برای جبران افت 
یادگیری اقدام کنیم که با همراهی معلمان و اولیای دانش 

آموزان محقق می شود.

سرمقاله

ابوذرِ ششم نمره قبولی نگرفت؛

جشنواره نه، آئین تقدیر از »خواص«!

بدون شک نخستین  اصلِ شرکت در هر کارزاری که جنبه رقابتی 
داشته باشد، احترام به نظرِ تیمِ داوری است. اما حتی با عنایت 
به این رکنِ مهم و اساسی، انتقاداتِ بسیار جدی نسبت به نحوه 
برگزاری و تصمیماتِ هیات داوری ششمین جشنواره رسانه ای 
»ابوذر« استان البرز وارد است که شوربختانه، به شکلِ عجیبی از 
رویکرد و اهدافِ اصلی این جشنواره مزین به نامِ والایِ »بسیج« 
فاصله گرفت و تبدیل به مراسمِ یا به اصطلاحِ بهتر، »دورهمی« 

تقدیر، تجلیل و تبجیل از »خواص« شد!
اما پیش از هرگونه صحبت درخصوصِ شرایط و چگونگی 
برگزاری جشنواره ابوذر استان البرز، ذکرِ این نکته لازم است که 
حُسن نیتِ »سیدمحمدرضا موسوی زاده« -رئیسِ سازمان بسیج 
رسانه البرز- بر همگان ثابت شده و اتفاقاتِ مراسمِ اختتامیه 
جشنواره ابوذر را نمی توان به پایِ این سیدِ بزرگوارِ بسیجِ رسانه 
ایران کوچک نوشت، بی شک، عملکردِ ایشان، در دوره یک ساله 
فعالیتش در سمتِ خطیر مذکور، می تواند توصیفِ درخوری 
از توانایی های رئیسِ جهادی سازمان بسیج رسانه استان البرز 

باشد.
و  خبرنگاران  بی هویت کردن  مقامِ نخستِ  وهله اول،  در  اما 
توهین به شانُ و جایگاهِ این قشر فرهیخته رسانه استان البرز را 
سرکار خانمِ کورانی -دبیر جشنواره- کسب کرد، جایی که ایشان 
از همان  ابتدای مراسم، با بهره گیری از ادبیاتی زننده و آغشته 
به وهن، در محفلِ فرهنگی-رسانه ای آن هم از نوعِ »بسیجی« 
آن، اهانت و بی حرمتی بزرگی را نسبت به اصحابِ رسانه استان 
و حتی مسئولینِ حاضر در مراسمِ اختتامیه ششمین دوره این 
جشنواره انجام داد که به هیچ وجه سزاوارِ اغماض نیست، 

در شرایطی که یقیناً رخدادهای انزجارآورِ اختتامیه، ماحصلِ 
سوءرویکردِ شخصِ دبیر جشنواره به عنوانِ مسئولِ اولِ اجرایی 

ششمین دوره این جشنواره رسانه ای است و بس.
گرچه در وهله بعدی، شرایطِ اسفناکِ چگونگی انتخابِ غالبِ 
برگزیدگانِ جشنواره و بطور کلی داوری این رویداد رسانه ای 
است، که همانندِ ادبیاتِ دبیرِ جشنواره فراتر از »افتضاح« 
بود، جایی که ضمنِ عرض تبریک و خداقوت به همکاران 
برگزیده، اسامی تعدادِ کثیری از منتخبانِ شب گذشته، پیش 
از اعلام هم برای اهالی رسانه قابل حدس بود، البته نه صرفاً 
بخاطرِ توانایی و قابلیت های آن ها، بلکه بنا بر پیشینه  و روابطِ 
این  افراد که بلااستثناء در تمامی رویدادهای این چنینی با اخذِ 
مُزدِ خدمت! به صورتِ »سفارشی« موردِ تکریم قرار می گیرند! در 

شرایطی که، این موضوع، جز توهین به  مقامِ شرکت کنندگان 
و البته برگزارکنندگان هیچ  دستاوردی برای رسانه استان البرز 

نخواهد داشت.
از طرفی پس از تقسیمِ غنائم میانِ خبرگزاری های خاص و 
کسبِ تنها یک عنوان سومی برای رسانه های نوشتاری -در 
بخشِ تیتر برای روزنامه دنیای هوادار- ذکر این نکته ضروری 
است که اگر، صرفاً هدف از تشکیلِ این کارزار، تقدیر از برخی 
خبرگزاری های -خاص- بود، دیگر نیازی به برگزاری جشنواره ای 
کوچک هم  یک دورهمی  و  نداشت  وجود  عظمت  این  به 
این هدف را به سر منزلِ مقصود می رساند، در شرایطی که 
وجه اشتراکِ این تقدیر، همان کارت های هدیه ای بود، که به 
منتخبان غالباً سفارشی ابوذر تقدیم شد! آن هم در شرایطی 
که در برخی از آثارِ برگزیدگانِ مذکور، حتی محورِ جشنواره هم 

رعایت نشده بود تا فاجعه این جشنواره تکمیل شود!
اثر   ۲۳ با  هوادار«  »دنیای  روزنامه  که،  نماند  ناگفته  اما 
قدرتمندانه در بخشِ رقابتی جشنواره شرکت کرد و ماحصلِ 
در بخش  عنوان سومی  به یک  تنها  این فعالیتِ گسترده، 
»تیتر« ختم شد! آن هم برای نشریه ای که در ادوار گذشته 
همین جشنواره، با کسبِ عناوینِ متعدد، رکوردشکنی کرده بود، 
در شرایطی که قطعاً تصمیماتِ خلق الساعه امسال نمی تواند 
از ضعفِ این مجموعه رسانه ای باشد، چرا که هر کدام از آن ۲۳ 
اثر، بنا بر نظرِ خبرگان و کارشناسان رسانه ای، همانندِ سالیان 
گذشته توانایی کسبِ مقامِ برتر در جشنواره کشوری را هم 
داشتند، دقیقاً همان طور که سالِ گذشته اثری از روزنامه دنیای 
هوادار در استان البرز مقامِ دوم را کسب کرد و در جشنواره 

کشوری حائزِ رتبه نخست شد!
اما همه ی این موارد در شرایطی رخ داده، که چندی پیش در 
گفت وگوی اختصاصی خبرنگار دنیای هوادار با رئیسِ سازمان 
بسیج رسانه ای استان البرز، ایشان کیفیتِ آثارِ جشنواره ششم 
را »مطلوب« دانسته بودند و دبیر جشنواره در صحبت های 
شب گذشته خود، با تاکید بر واژه افتضاح شرایط و کیفیت 
کُلی این دوره از جشنواره ابوذر را »اسفناک« توصیف کرد! البته 
گویا با اتفاقاتِ اختتامیه و تصمیماتِ پرابهامِ هیات داوران، 
صحبت های نه چندان مودبانه خانمِ دبیر بیشتر به ماهیتِ 

برگزاری این جشنواره نزدیک بوده است!
شایان ذکر است که، تحریریه روزنامه دنیای هوادار، آماده 
هرگونه مناظره با هیات داوران جشنواره خواهد بود، گرچه لازم 
است هرچه سریع تر درخصوصِ ابهاماتِ متعدد جشنواره ششم 
»شفاف سازی« صورت گیرد تا صلاحیتِ هیات داوران و دبیر 
جشنواره برای اهالی رسانه استان عیان گردد. البته امیدواریم 
چند اثر از ۲۳ اثر ارسالی دنیای هوادار به جشنواره کشوری 
هیات داوری  عیارِ  کشور،  داورانِ  قضاوتِ  با  تا  گردد  ارسال 
در  شود.  مشخص  البرز  استان  در  ابوذر  جشنواره  این دوره 
نهایت دنیای هوادار ضمنِ اعلامِ رسمی اعتراضِ خود، آماده 
عودت  دادنِ لوحِ تقدیر و تنها هدیه ی کسب کرده از ششمین 

جشنواره رسانه ای ابوذر خواهد بود.

سازمان  -مدیرعامل  موسوی«  »میرهاشم 
تامین اجتماعی- جزئیات وام قرض الحسنه 
تامین اجتماعی در  بازنشستگان سازمان 
سال آتی را اعلام کرد. میرهاشم موسوی 
در گفت وگویی در این باره اظهار کرد: یکی 
از خدماتی که می تواند در شرایط سخت 
معیشتی به کمک بازنشستگان بیاید وام 
قرض الحسنه است که تامین اجتماعی، 
در کنار وام هایی که به شکل عمومی قابل 
تصمیمات  هم  دولت  و  است  پرداخت 
خوبی برای آن درنظر گرفته است. توسعه 
پرداخت وام های قرض الحسنه بازنشستگان 

را برای سال آینده  خواهیم داشت.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان 
اینکه بالغ بر ۴۰۰۰ میلیارد تومان منابع برای 
این منظور پیش بینی کردیم گفت: مبلغ 
وام به ازای هرنفر ۱۰ میلیون تومان خواهد 
بود. در سال جاری این مبلغ هفت میلیون 
تومان بود که برای سال آتی ۴۰ درصد رشد 

خواهد داشت.
حدود  امسال  افزود:  پایان  در  موسوی 
۲۷۰ هزار نفر وام دریافت کردند که پیش 
بینی ما برای سال آینده، بالغ بر ۴۰۰ هزار 
نفر است که به اقتضای شرایط پرداخت 
برای  خوبی  خبر  می تواند  و  می شود 

بازنشستگان باشد.

-فرماندهی  رحیمی«  حسین  »سردار 
یادواره  حاشیه  در  بزرگ-  تهران  انتظامی 
سرداران و بیش از ۱۵۰۰ شهید فرماندهی 
جمع  در  حضور  با  بزرگ  تهران  انتظامی 
برای  پلیس  تمهیدات  درباره  خبرنگاران 
چهارشنبه سوری گفت: یکی از مناسبت های 
پیش رو که پلیس برای آن برنامه ریزی 
کرده است، چهارشنبه اخرسال است و ما 
مقتدرانه در این روز حضور خواهیم داشت 
و با هر اقدام خارج از عرف و هنجارشکنانه 
برخورد خواهیم کرد. در همین راستا بیش 
از ۲۰ هزار مامور پلیس تهران بزرگ از ساعت 
۱۴ تا پایان شب در سراسر تهران به طور 

محسوس و نامحسوس در آماده باش بوده 
اقدامات مجرمانه برخورد  با تخلفات و  و 

خواهند کرد.
پلیس  البته  کرد:  نشان  خاطر  رحیمی 
اقدامات خود برای چهارشنبه اخرسال را از 
ماه ها قبل اغاز کرده و مقادیر قابل توجهی 
موادمحترقه را نیز کشف و ضبط کرده است.
تاکید  بزرگ  تهران  انتظامی  فرماندهی 
کرد افرادی که به دلیل تخلف و اقدامات 
مجرمانه در چهارشنبه سوری بازداشت شوند 
بازداشت  در  نوروزی  تعطیلات  پایان  تا 
خواهند بود و خودرویشان نیز برای همین 

مدت توقیف خواهد شد.

»مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی« خبر داد:

مبلغ »وام« بازنشستگان 
تامین اجتماعی ۱۰ میلیون شد

»فرماندهی انتظامی تهران بزرگ« خبر داد:

آماده باش ۲۰ هزار مامور پلیس برای 
چهارشنبه سوری تهران

حوادث و انتظامیرفاه و تعاون

مقامِ نخستِ بی هویت کردن خبرنگاران و توهین به شانُ و جایگاهِ این قشر فرهیخته رسانه استان البرز را سرکار 
خانمِ کورانی -دبیر جشنواره- کسب کرد، جایی که ایشان از همان  ابتدای مراسم، با بهره گیری از ادبیاتی زننده و آغشته به 

وهن، در محفلِ فرهنگی-رسانه ای آن هم از نوعِ »بسیجی« آن، اهانت و بی حرمتی بزرگی را نسبت به اصحابِ رسانه استان و 
حتی مسئولینِ حاضر در مراسمِ اختتامیه ششمین دوره این جشنواره انجام داد که به هیچ وجه سزاوارِ اغماض نیست.

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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اجتماعی

انرژیبورسبازار

شاید بتوان گفت که بحث حذف ارز ترجیحی یکی از مهم ترین موضوعات بودجه 
سال آینده است. دولت از ابتدای تدوین لایحه بر حذف ارز ۴۲۰۰ اصرار داشت و نرخ 
ETS را به عنوان مبنای تسعیر ارز در کل بودجه در نظر گرفت. به نظر می رسد مجلس 
نیز این اختیار را به دولت داده است تا نسبت به حذف ارز ترجیحی اقدام کند اما 
این مسئله به سبب تاثیرات شدید که می تواند بر کالاهای اساسی داشته باشد، باعث 

نگرانی های زیادی شده است.
»پرویز فروغی« -کارشناس حوزه دام و طیور- در خصوص حذف ارز ترجیحی در سال 
۱۴۰۱ گفت: مقداری از ارز ترجیحی به بیراهه رفت اما اینکه بگوییم همه آن اینطور 
بوده است غلط است. نهاده های مرغداری ها با این ارز تامین می شد و اگر شما ارز 

ترجیحی را حذف کنید تورم زیادی را ایجاد خواهد کرد.
ارز  علت  آن  به  بخواهد  دولت  که  نیست  انحراف چیزی  موضوع  افزود:  وی 
ترجیحی را حذف کند. اینکه عده ای بخواهند از واردات حمایت کنند باید به 
فکر مرغداری های داخل نیز باشید. فرض کنید کسی ۱۰۰ تا ۲۰۰ تن نهاده تامین 
می کند اگر ناگهان قیمت نهاده به این میزان افزایش پیدا کند، قیمت مرغ به 
بیش از ۷۰ هزار تومان خواهد رسید مگر ممکن است با این کار قیمت تنها ۱۰ 

درصد افزایش پیدا کند؟

با گذشت ۶ روز از آغاز پذیره نویسی سهام باشگاه های استقلال و پرسپولیس در 
فرابورس، ۱۵۵ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان از سهام دو باشگاه خریداری شده است. با 
اتمام دوره ثبت سفارش طی امروز )یکشنبه ۲۲ اسفند( در نماد های معاملاتی استقلال 
و پرسپولیس، حجم تقاضای خرید در نماد معاملاتی استقلالح ۱ معادل ۲۵۲،۱۲۴،۶۶۰ 
سهم و در نماد معاملاتی پرسپولیسح ۱ نیز ۲۴۳،۸۴۵،۶۳۸ سهم در سامانه فرابورس 
ثبت شده است. پذیره نویسی سهام جدید ناشی از سلب حق تقدم در افزایش سرمایه 
شرکت های فرهنگی ورزشی استقلال ایران و پرسپولیس از روز یکشنبه ۱۵ اسفند به 
ترتیب در قیمت های ۲۹۱ و ۳۳۸ تومان آغاز شده است. پذیره نویسی ۱.۲۳۶.۰۹۹.۶۵۶ 
سهم از سهام جدید شرکت فرهنگی ورزشی استقلال ایران )سهامی عام( در نماد 
معاملاتی )استقلالح ۱( و ۱.۰۳۴.۸۴۰.۵۶۷ سهم از سهام جدید شرکت فرهنگی ورزشی 
پرسپولیس )سهامی عام( در نماد معاملاتی )پرسپولیسح ۱( ناشی از سلب حق تقدم 
هر کدام به ارزش به حدود ۳۵۰ میلیارد تومان به روش ثبت سفارش از ۱۵ اسفند تا 
۳۰ روز کاری ادامه دارد. بر اساس اطلاعیه فرابورس حداقل سهام قابل خریداری توسط 
کد های معاملاتی حقیقی و حقوقی یک )۱( سهم و حداکثر سهام قابل خریداری توسط 
هر شخص حقیقی و حقوقی در نماد معاملاتی )استقلالح۱( تعداد ۱،۰۳۰ سهم و در 

نماد معاملاتی )پرسپولیسح۱( تعداد ۸۸۵ سهم است.

بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان میدهد که ورودی به مخازن در سال آبی 
جاری ۱۴.۷۱ میلیاردمترمکعب رسیده که کاهشی معادل ۹ درصد نسبت به مدت مشابه 
سال آبی گذشته دارد. میزان پرشدگی سد زاینده رود در استان اصفهان، سدهای استان 
تهران، سدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه و سدهای استان خوزستان در شرایط فعلی به 
ترتیب حدود ۱۷ درصد، ۱۸ درصد، ۵۲ درصد بوده و با توجه به بارش های مناسب جنوب 
کشور در سال جاری، سدهای استان هرمزگان تقریبا در شرایط پرشدگی کامل قرار دارند. 
حجم آب سدهای تامین کننده آب شرب استان تهران نیز در حال حاضر ۳۱۰ میلیون 
مترمکعب است که در مقایسه با ذخیره ۵۶۶ میلیون مترمکعبی در روز مشابه سال 
گذشته، حدود ۲۵۷ میلیون مترمکعب کاهش را نشان می دهد. طبق اعلام وزارت نیرو، 
تاکنون بیش از ۱۱۲ میلی متر بارندگی در حوزه عملکردی استان تهران ثبت شده که این 
مقدار نسبت به مدت مشابه سال قبل، کاهش ۳۶ درصدی را نشان می دهد.  میزان ورودی 
آب سدهای پنج گانه تامین کننده آب استان، از ابتدای سال آبی جاری تاکنون، حدود 
۲۲۲.۹ میلیون مترمکعب است که این مقدار در مدت مشابه سال آبی گذشته  بیش از 
۳۳۲ میلیون متر مکعب بوده است. میزان ورودی آب به این سدها نسبت به روز مشابه 
سال گذشته ۳۳ درصد کاهش یافته است با این حال نتایج برف سنجی نشان می دهد که 
ارتفاعات استان تهران از پوشش برفی نسبتاً مناسبی نسبت به سال گذشته برخوردار است.

حدود ۱۵۵ میلیارد تومان از سهام 
سرخابی ها به فروش رفت

موج بی آبی
 در سدهای کشور!

مرغ ۷۰ هزار تومانی
 در راه است؟

یادداشت

از ارکان تشکیل دهنده تا دلایلِ اهمیت؛

حکایتِ مفهومِ »سند تحول« در دولت سیزدهم

که  است  کلیدی  عنصر  دو  شامل  تحول«  »سند  عبارت 
مفهوم و محتوای آن را تا حدودی روشن می کند و برای 
شناخت آن باید ابتدا مقصود از این دو عنوان را دانست. 
و  استنادپذیری  عنوان،  این  در  »سند«  عنصر  از  مقصود 
قابلیتِ اتکا به محتوای آن از سوی مخاطبان این سند 
است و مقصود از عنصر »تحول« اقدام فوری و مدبرانه برای 
تغییر از وضعیت موجود به وضعیت مطلوب و ایده آل به 

نفع مردم است. 
نقطه کانونی دولت سیزدهم برای تحول، کلیدواژه پیشرفت 
است، چرا که دولت معتقد است، پیشرفت کشور در گرو 
تحول جهادی، جهش و نوآوری است. یعنی برای رسیدن 
به این پیشرفت نمی شود مانندِ گذشته و با رویکردی سنتی 
عمل کرد. بدون شک، هدف دولت از این سند، سریالی کردن 
و جلوگیری از پراکندگی اقدامات تحولی است که قابلیت 
مطالبه را فراهم کند و ظرفیت نخبگان را افزایش دهد. 
همچنین بیکاری، تورم، تبعیض، کاهش رفاه اجتماعی، 
فساد و ناکارآمدی نظام اداری، کاهش سرمایه اجتماعی، 
غربی  زندگی  رواج سبک  اجتماعی،  آسیب های  افزایش 
چالش های  از  مجموعه ای  بین الملل،  روابط  ضعف  و 

پیش روی دولت است که باید دلایل آن ها مشخص شوند 
تا بتوان این مسائل را حل کرد و همزمان با چالش ها باید 
به فرصت ها نیز توجه کرد که این موضوع در سند تحول 

دولت در نظر گرفته شده است.  
اما این سند متناسب با وضع موجود، تحقق وضع مطلوب 
و همسو با سیاست های کلی نظام در قالب موضوعات 
اساسی اولویت دار با همکاری وزرا، معاونان و مسئولان 

از  جمعی  تلاش  با  و  اجرایی  دستگاه های 
صاجب نظران حوزه و دانشگاه و... به منظور 

راهبری و ایجاد انسجام در جهت گیری 
مختلف  بخش های  برنامه های 

در  گردید.  تدوین  دولت  اجرای 
شرایطی که این سند مبتنی بر 

چهار رکن است. 
عدالت محوری، میدان داری مردم 
و  دانش  جوانان،  پیشتازی  با 

خیزش علمی برای تولید ثروت و 
اقتدارآفرینی و خانواده مداری به مثابه 

ارکانِ  از  تحول  بنیادی  سلولی  پیکره 
این سندِ مهم است. تفکر تنظیم این سند، 

اعمال نظارت های مردمی و برخورداری از دیدگاه های 
صاحب نظران و اندیشمندان در ویرایش های بعدی است. در 
واقع این سند برای ترمیم اساسی در 37 حوزه کلان کشور، 
راهکارهای عملیاتی ارائه کرده است و از جمله ویژگی های 
مهم آن، زمان مند بودن اجرای هر یک از این راهکارها است. 

اما دیگر ویژگی این سند، ظرفیت نظارت پذیری آن به نحوی 
که مردم و نخبگان می توانند مبتنی بر سند مذکور روند اجرا 

و نهایی شدن طرح ها را رصد و پیگیری کنند. موضوعات 
سی و هفت گانه سند در دو سطح کلی طبقه بندی شده اند. 
یکی از موضوعات فرابخشی که ویژگی آن ها کانونی بودن 
نقش این بخش در توسعه زیرساخت ها و پشتیبانی از 
عرصه های تخصصی است و دیگری پیشران های تحول که 
برای زیرساخت ها نقش کشنده دارند و با ظرفیت بالا، امکان 

توسعه برای سایر بخش های کشور را فراهم می سازند. 
آغازین  مرحله  به عنوان  سند  این  است  بدیهی 
کشور،  اداره  در  دولت  تحول  کلانِ  طرح 
مشتمل بر برخی برنامه های تحولی 
کنونی  اولویت های  با  متناسب 
کشور و انتظارات از دولت است 
پیش شرط  حال  عین  در  که 
اجرای مراحل بعدی تحول نیز 
ادامه  در  است  امید  و  هست 
ضمن اجرای آن، زمینه تدوین 
و اجرای سایر برنامه های تحولی 
و  گستردگی  گردد.  فراهم  دولت 
تنوع بخش ها و موضوعات پیش رو از 
یک سو و محدویت منابع و ضرورت تمرکز 
دولت از سوی دیگر، ضرورت انتخاب اولویت های 
اساسی را دوچندان نموده و بدین منظور با بررسی های 
بخش های  حوزه  دو  در  اساسی  اولویت های  کارشناسی، 
پیشران و موضوعات فرابخشی با دو معیار اصلی »میزان 
اهمیت« و »میزان فوریت« به تفکیک، تعیین و به این 
ترتیب تعدادی از بخش ها به عنوان بخش های پیشران و 
تعدادی از موضوعات به عنوان موضوعات فرابخشی انتخاب 

شدند.
در حقیقت تدوین و انتشار این سند از پنج جهت مهم و 
حائز اهمیت است، اول، وجود یک برنامه تحولی و مدرن 
که موجب همه جانبه گرایی در همه موضوعات و مسائل 
کشور و پرهیز از بخشی نگری شده و باعث ایجاد پیوستگی 
از  تا  برنامه ریزی های دولت می شود  اقدامات و  در کلیه 
پراکنده کاری و بی هدفی جلوگیری شود و همه برنامه ها 
را در یک مسیر و مقصد تنظیم کند. دوم،  باعث ایجاد 
هماهنگی بین همه بخش های دولت می شود تا بوسیله 
زنجیره »سند تحول« به همدیگر متصل شده و منسجم 

عمل کنند و از هرگونه موازی کاری پرهیز شود.
سوم، قابلیت رصد، ارزیابی و مطالبه گری را از سوی مردم، 
نخبگان و رسانه ها دارد و زمینه پاسخگویی دولت را هموار 
می کند. چهارم، باعث ایجاد شفافیت بیشتر در دلایل و 
فاصله دولت و  و  اقدامات دولت می شود  و  تصمیمات 
مردم را از بین می برد. پنجم، ظرفیت نخبگانی دولت را 
ارزیابی  افزایش داده و در خلال فرآیند تدوین و سپس 
اجرای سند تحول طیف وسیعی از کارشناسان حوزه های 
مختلف با گرایش ها و سلایق سیاسی متنوع را با بدنه دولت 

و دستگاه های اجرایی پیوند داده است.
کلام آخر اینکه این سند ابعاد مختلفی دارد که خروجی آن 
باید بسط و ترمیم عدالت باشد. آن هم عدالت در توزیع 
امکانات، استفاده از ظرفیت ها، زدودن فقر و محرومیت 
و بجای وعده دادن به ایجاد زیرساخت ها پرداخته شود و 

ملاک اجرایی عملکرد همه مسئولان نظام کشور باشد.
روزنامه  بعدی  شماره  در  یادداشت  این  دوم  قسمتِ 

-24 اسفند- منتشر خواهد شد.

، عامل انتشار ویروس کرونا نشویم با  چهارشنبه سوری

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

قسمت 
اول
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استان ها زیم ، سلامتی خود و دیگران را به خطر نیندا برای سرگرمی در چهارشنبه سوری

اردبیلسیستان و بلوچستانآذربایجان  غربی

رسانه ای  فعالان  با  صمیمی  نشست  در  آذربایجان غربی  اطلاعات  مدیرکل 
آذربایجان غربی، با تبریک اعیاد شعبانیه و روز سربازان گمنام امام زمان)عج(، اظهار 
داشت: کار سربازان گمنام یک کار صیانتی و مقدس است، نیروهای امنیتی در 
وزارت اطلاعات از جمله نیروهای خدومی هستند که در تامین و حفظ امنیت از 

ابتدای انقلاب تاکنون متحمل زحمات بسیاری شده اند.
مدیرکل اطلاعات استان آذربایجان غربی امسال و سال گذشته، اراذل و اوباش در 
آذربایجان غربی به سختی ضربه خوردند و این استان در وضعیت سفید در برخورد با 
اراذل و اوباش قرار دارد، افزود: در یک ماه گذشته بزرگترین شبکه جاسوسی وابسته به 
رژیم صهیونیستی در آذربایجان غربی ضربات سختی را متحمل شد. عوامل این شبکه 
به خاطر پول و مادیات جذب این شبکه شده بودند. مدیرکل اطلاعات آذربایجان غربی، 
با اشاره به دستگیری پزشکان قلابی و پلمب مطب های غیرمجاز نیز گفت: در این 
زمینه، حتی در برخی مطب ها با مدرک دیپلم اقدام به انجام جراحی می کردند، 
از سوی دیگر در حوزه املاک و قولنامه نیز بسیاری از متخلفان دستگیر شدند. 
محور اقدامات اداره کل اطلاعات آذربایجان غربی شامل فسادستیزی، ظلم ستیزی و 
تبعیض ستیزی است. بی تردید اگر مسئله ای سبب سلب آرامش و امنیت مردم شود، 

سربازان گمنام امام زمان)عج( اداره کل اطلاعات استان، از آن ممانعت می کنند.

روز شنبه مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر سیستان و بلوچستان با اشراف اطلاعاتی 
خود و انجام اقدامات تخصصی از قصد قاچاقچیان مسلح برای انتقال محموله مواد 
مخدر از محورهای مواصلاتی شهرستان سراوان مطلع و موضوع را به پلیس مبارزه با 
مواد مخدر آن شهرستان اطلاع دادند. فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان 
افزود: بلافاصله تیم های عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان سراوان 
مسیر تردد قاچاقچیان را تحت رصد و کنترل خود قرار داده و در نهایت عصر روز گذشته 
اعضای این باند مسلح را که با یک دستگاه وانت تویوتا و یک دستگاه پژو 405 در 
حال جا به جایی محموله مواد مخدر در محور«سرخه«- سراوان بودند شناسایی و به آنها 
دستور ایست دادند. وی تصریح کرد: سوداگران مرگ بدون توجه به ایست پلیس به 
سمت خودروهای انتظامی تیراندازی و با سرعت از محل متواری شدند که در نهایت بر 
اثر آتش پرحجم تکاوران پلیس خودروهای حامل مواد زمین گیر و قاچاقچیان مجبور 

به فرار به کوهستان های اطراف شدند.
سردار طاهری بیان کرد: در این عملیات با سرعت عمل مأموران انتظامی هر سه 
سوداگر مرگ دستگیر و ضمن کشف یک قبضه سلاح کلاش با 33 فشنگ جنگی، 
طی بازرسی از خودروهای توقیفی، 545 کیلو و 400 گرم تریاک کشف شد. نیروی 
انتظامی در گلوگاه ها و معبرهای قاچاق مواد مخدر در سطح استان حضوری فعال دارد.

»علی حسین شهریور« - معاون سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور- در آیین تکریم و 
معارفه مدیران کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نیز آموزش فنی و حرفه ای استان اردبیل 
اظهار داشت:  10 میلیون نفر شاغل با درآمد بسیار کم و غیرکافی در ایران داریم که 4.5 
میلیون نفر دارای مشاغل غیررسمی و فاقد بیمه هستند و 3 میلیون نفر نیز بیکار مطلق اند. 
تربیت و آموزش افراد جویای کار و توانمندسازی افراد برای احراز مشاغل فنی و حرفه ای 
و ورود به بازار کار جزو اولویت های اساسی و مهم است و در این زمینه ساماندهی بازار 
کار در دستور کار قرار گرفته که گردش چرخ اقتصادی کشور بدون تربیت نیروی ماهر در 

عرصه کار و تولید امکان پذیر نیست.
معاون سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با اشاره به اینکه 45 درصد مهارت آموزان فنی 
و حرفه ای کشور فارغ التحصیلان دانشگاهی هستند، تصریح کرد: این موضوع نشان دهنده 
این است که  نیروی ماهر در مراکز آموزشی دانشگاهی تربیت نمی شود و در این زمینه 
شاهد مدرک گرایی هستیم و به نوعی تحصیل در مدرسه و دانشگاه منجر به اشتغال 
نمی شود. شهریور ادامه داد: مهارت آموزی نیاز اصلی بازار کار در کشور است که در این زمینه 
شش هزار استاندارد آموزشی کشور براساس اولویت ها تغییر داده شده و به همین منظور 
آموزش های فنی و حرفه ای از سال آینده بر اساس سه هزار استاندارد شایستگی شغلی 

تدوین شده و پیگیری های لازم در این زمینه انجام یافته است.

درگیری تکاوران پلیس سیستان
 و بلوچستان با قاچاقچیان

۱۰میلیون شاغل با درآمد بسیار کم 
و ۳میلیون نفر بیکار مطلق در ایران

بزرگ ترین باند سلاح و مهمات
 منهدم شد

البرز

دیدگاه

پیام تبریکِ »سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز«؛

آرامشِ امروزِ میهن مرهون پایش سربازان گمنام امام زمان )عج( است
»سعید جابری انصاری« -سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان البرز- در پیامی فرارسیدن هفته سربازان گمنام 

امام زمان )عج( را تبریک گفت.
در این پیام آمده است:

بسم الله الرحمن الرحیم
وَ  الَأرضِ  فِی  استُضعِفوا  الَّذینَ  عَلَى  نَمُنَّ  أَن  نُریدُ  وَ 

ةً وَ نَجعَلَهُمُ الوارثِینَ. )سوره قصص-آیه 5( نَجعَلَهُم أَئِمَّ

عید خجسته نیمه شعبان، سالروز ولادت 
موفورالسرور منجی عالم بشریت، حضرت 
بقیه الله الاعظم )عج(، نوید دهنده طلوعِ 
خورشیدِ تابناکِ عدل و عدالت، در 
سراسر گستره گیتی است. این 
روز بزرگ، فرصت و مناسبتی 
مجاهدتهای  از  تا  است 

خاموش و تلاش های خستگی ناپذیر سرداران عرصه اقتدار 
و امنیت، در صیانت از میهن و دستاردهای انقلاب شکوهمند 
اسلامی، قدردانی نمائیم. بی شک، نعمتِ بزرگِ امنیت و 
آرامشِ امروزِ میهن، مرهون پایش و رصد مستمر و عالمانه 
انواع تهدیدات و برخورد قاطعانه و مقتدرانه سربازان گمنام و 
بی ادعای کشور، با عناصر معاند و دست نشانده های استکبار 

جهانی است.

اینجانب، ضمن قدردانی از تلاش ها و مجاهدت های مستمر 
و خالصانه عزیزان امنیت آفرین کشور، هفته سربازان گمنام 
را به کلیه کارکنان خدوم وزارت اطلاعات،  امام زمان)عج( 
تبریک و خداوقت گفته و از درگاه ایزد منان، تعجیل در فرج 
حضرت صاحب)عج( و سلامتی و طول عمر باعزت برای مقام 
معظم رهبری و مزید توفیقات همه خدمتگزاران به نظام 

مقدس اسلامی را مسئلت می نمایم.

تجربه مدیران و مقامات جوان در جهان نیز نشان می دهد که 
استفاده از مدیران جوان دور از ذهن نیست و افراد کمتر از سی 
سال می توانند در پست هایی همچون نمایندگی مجلس به خوبی 
به ایفای نقش کنند و افراد کمتر از 40سال شایستگی آن را دارند 
که حتی رئیس یک دولت نیز شوند. در ایران هم تا پیش از انقلاب 
اسلامی، کمتر فرصتی برای مدیریت جوان پیش می آمد مگر آنکه 
ولیعهدی در جوانی به پادشاهی برسد که اغلب بدلیل جوانی یا 
کودکی پادشاه اغلب موفقیت آمیزی نبودند. اما پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران فرصتی طلایی برای جوانان به وجود آمد تا 
به نقش آفرینی در پست های مدیریتی بپردازند که تا پیش از آن 
امکان وجود نداشت بسیاری از جوانان در سنین 20 تا 30 سالگی 

به مهمترین مناسب مدیریتی ممکن دست یافتند و نشان دادند 
که به خوبی توان اجرای مسئولیت های خود را دارند.  دوران جوانی 
را می توان نقطه اوج تجلی اراده دانست و نیروی جوانی برآمده از 
سه مولفه انرژی، امید و ابتکار است که می تواند آن را مبدل به 
موتور محرک جامعه نماید. به فرموده رهبری؛ »جوان سرشار از 
امید و نشاط است و مایل است کاری را به او محول کنند و آن را 

با شجاعت و خطرپذیری انجام دهد.«)1381/08/13(
 اما ادعای جوانگرایی، ادعایی خام و بافته ای نظری و ذهنی 
نیست که ما به ازای خارجی نداشته باشد بلکه با صراحت 
می توان گفت که جوانان با حضور در عرصه های مختلف ،توانیی 
و کار آمدی خود را به اثبات رسانده و کارنامه درخشانی برای 
خود رقم زدند. مقام معظم رهبری تاکید دارند؛ »هرجا که ما بر 
ابتکار و استعداد جوانان با انگیزه، مومن ودمخلص تکیه کردیم 
و آن ها را ارج نهادیم چشمه های جوشان پیشرفت پدیدار شد 
نانو  بنیادی،  دارویی، سلول های  پیشرفت های هسته ای،  که 
تکنولوژی و برنامه های صنعتی و دفاعی نمونه های عینی این 

واقعیت هستند.« )1393/03/23( 
جوانگرایی مفهوم عام و کلی است که متناسب با هر ماموریت 
و مسئولیت باید آن را تعریف نمود، باید توجه نمود که در منطق 
اینگونه  نیست  مقابل شایسته سالاری  در  رهبری جوانگرایی 
نیست که بتوان با تاکید بر جوانگرایی شایستگان را حذف 
نمود و یا اینکه امور را به دست جوانی سپرد که شایستگی و 
صاحبِ صلاحیت است، باید نسبت به این شاخص دقت لازم 
نمود تا رویکرد حکیمانه اتخاذ شده و به فساد و ناکار آمدی 
نینجامد. واقعیت این است که کسب قدرت و در اختیار قرار 
داشتن مناصب کلیدی، موقعیت حساسی است که بسیاری 
برای دستیابی به آن چشم طمع دارند و حاضرند برای دستیابی 
به آن هر اقدامی را انجام داده و خطوط قرمز فراوانی را زیر 
پا بگذارند، متاسفانه تجربیات تلخ سال های اخیر حکایت از 
آن دارد که حضور انگشت شمار جوانان در مناصب مدیریتی و 
تصمیم سازی کشور اغلب تحت نفوذ روابط ژنتیکی و جریان 
سیاسی غالب و آقازاده محوری بوده است، این روند فساد انگیز 

می تواند آینده فرآیند جوانگرایی در مدیریت کشور را تهدید کرده و 
به انحراف بکشاند و به وضعیتی ضد آنچه انتظار می رفت تبدیل 
کند برای مقابله با این خطر از همین حالا باید چاره اندیشی نمود 
و کاری کرد تا روند دستیابی به مدیریت در کشور مبتنی بر 
شایسته سالاری رقم بخورد و مسیر را برای سپردن امور به جوانان 

شایسته و صاحبِ صلاحیت فراهم آید.

مهدی غفاری 

  نویسنده و خبرنگار

برای ورود به عرصه مدیریت کلان؛ جوانان همچنان در انتظار فرصت
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!؟فرهنگی انتخاب با شماست؛ چهارشنبه سوری یا چهارشنبه سوزی
نخودِ هر آش!

سینما و تئاتر

آرایشگری، پیرایشگری یا هرچی؛

با نظریه پردازی یک لیبرالیسم در سلمونی !

فعلا فقط »موقعیت مهدی« با نیم میلیارد؛

امیدها به رونق گیشه در اکران نوروز

آروم آروم حال و هوای فصل در نوسان و رو به تغییره. 
خورشید داره گرمتر میشه. به تبع نوک شاخه درختا هم در 
حالِ جوونه زدنه. اون سیزده روز تعطیلی هم که دانش آموزا 
و در کنارش معلما بی صبرانه منتظرش بودند، داره از راه 
می رسه. البته تو این وقتا بعضی کسب و کارها با کسادی 
وضع بازار هم باز به اجبار مشریاشون زیاده و باید گفت فرار 
از اون ها غیر قابل اجتنابه. چون اگر نخواهی هم حتما باید 
حداقل دوماه یه  بار یه سر پیششون بری و گرنه قیافت 
واویلا می شه! بله! شغل شریفِ پیرایشگری برای آقایان و 

آرایشگری برای خانم ها. 
بنا به نزدیک شدن ایام عید، بد نیست بگم که تو قدیم اگه 
قبل عید و وقت رنگ کاری خونه بخشی از موی یه آقا رنگی 
می شد با بنزین و تینر به جونش می اوفتاد تا محوش کنه 
و اگر لکه از بین نمی رفت، خودش با قیچی اون قسمت 
رو ناپدید می کرد یا نهایتاً اگر وضع خیلی خراب بود، سر 
رو به سلمون می سپرد و راضی می شد به هر مدلی که اون 
بنده خدا طراحی و اجراش می کرد. یا کوتاهی زیاد یا کچلی. 
بنا به موضوع مطرح شده یعنی پیرایشگری جدید و سلمانی 
قدیم، یاد خاطره ای از تنها سلمون محلمون افتادم که هر از 
چند گاهی باید سرهامون رو دو دستی تقدیمش می کردیم 
تو  به خصوص  به تجربه و هنرش.  و رضایت می دادیم 

شروع سال تحصیلی و شب های شلوغ قبل از عید.

یادمه مقطع ابتدایی و دوران راهنمایی، اول سال دغدغه 
بیشتر دانش آموزا این بود که چه زمانی خبر می کنند تا کله 
ها رو با ماشین ۴ بتراشیم. بعضی حسب عادت، قبل از 
اطلاع رسونی، سر رو صَفا می دادند و به مدرسه می اومدند. 
اما بقیه تا جایی که می تونستند مقاومت می کردند و تا 

آخرین لحظه کار رو به تاخیر مینداختند. در نتیجه 
وقتی توسط ناظم غافلگیر می شدند، پس 

کله هایی  شاهد  مدرسه  تعطیلی  از 
بودیم که یک چهارراه نامتوازان با 

قیچی روی اون ها منقش و حک 
شده بود. و این پایان غم انگیز، 
دلیلی می شد برای به اصطلاح 
تاس شدن سرها. خدا رحمت 
کنه محمد آقا رو، یک سلمان 
زمان  و  کار  در  بود  حرفه ای 

خودش. براش شروع سال تحصیلی 
بود  دوباره ای  آغاز  عید  قبل  ایام  و 

برای هنرنمایی بیشتر رو سر دانش آموزان 
معصوم و پدران بی گناه  اونها. 

تو اون زمون هنوز خبری از ماشین های سر تراش برقی 
نبود و ماشین های دستی به همراه قیچی، شونه، آب پاش 
و یک آینه کُل دارایی این بنده خدا و اکثر سلمونی های 
محل بود. یک کِتری آب داغ داشت که روی چراغ والور 

نفتی چایی اوقات فراغت از کار این هنرمند دست به قیچی 
رو تامین می کرد و هم آب گرم ریش تراشی و تنظیم خط 

پشت گردن رو.
اواخر هم چشمهاش کم سو شده بود و عینک ته استکانی 
می زد، اما این امر از توانایی ها و مهارتش کم نکرد و کله 
های خیلی از ما را صفا داد و رهسپار مدرسه و 
دید و بازدید عید کرد. تو اون زمون هیچ 
مُدلی در کار نبود، مثلاً  آلمانی، سایه 
انداختن، حروف چاپ  زدن، خط 
ژله ای،  برجسته سازی،  کردن، 
خامه ای و... فقط یک چیز بود 
اما  ساده.  کوتاه  یا  کچل  یا 
سال ها گذشت، نسل جدیدی 
از پیرایشگرها پابه عرصه وجود 
گذاشتند. حالا دیگه مشتری ها 
مدل های جدید می خواستند. باید 
بگم در گذشته اگر قیچی اشتباهی به 
سمت ابروها می رفت، دردسری بود برای 
سلمون که باید با هزار ترفند کار رو ماست مالی 
می کرد؛ اما الان دیگه بعضی داوطلبانه حتی از به کاربردن 
تیغ برای جابجایی خط ابرو واهمه ای ندارند و بخشی از 
در خواستشون از سلمون های جدید رتق و فتق همین 

امور حاشیه  ایه.

ناکرده  خدای  پیرایشگری  اگر  قدیم  هنرمندان  زمان  در 
اشتباهی تو استفاده از ماشین می کرد و کله رو از توازن و 
شکل هندسی مورد پسند مشتری خارج می  نمود، گناهی 
نابخشودنی بود و عاملی می شد برای فرار مشتری ها از 
مغازه. اما الان دیگه با درخواست خود مشتری و همت 
پیرایشگران، فرم و شکلی بر سر بعضی ترسیم می شه که 
بیا و ببین. در ادامه باید بگیم اگر در متن تاکید کردیم 
پیرایشگری و نه آرایشگری چون کلمه پیرایشگری را بیشتر 
برای آقایان و آرایشگری را برای خانم ها استفاده می کنند. 
اما الان تو بعضی مواقع مرزهای بین این دو حرفه چنان 
درهم نوردیده می شه که تشخیص و تفاوت اون ها با هم 
به سختی مُیسره. از جمله درخواست ارائه خدماتی مثل، 
رنگ مو، گذاشتن ماسک و... در پیرایشگری که جزو لوازم 
حرفه آرایشگری شده و مشتریان خاص خودش رو داره. 
البته باید گفت تقاضای بازار و استقبال مشتریه که فروش 
محصول یا ارائه خدمات رو بالا یا پایین می بره. این اعتقاد 
آدام اسمیت نظریه پرداز عرصه لیبرالیسم و بازار آزاده. حالا با 
مقایسه کار سلمونی های قدیم و جدید می تونیم به تفاوت 
سلیقه مشتری ها و نیاز روز اون ها از گذشته تا حال پی 
ببریم و درک کنیم که کجا بودیم و در حال حاضر داریم به 

کدوم سمت حرکت می کنیم. در مجموع باید بگیم:
چَمن  بی ساختگی های  ندارد.  مَشاطه  مِنت  گُل  آرایش 

حُسن خدائیست.

فیلم های  انتخاب  که  فراوانی  کش قوس های  از  بعد 
سینمایی، نوبت اکران و بحث های تبلیغات و سالن های 
نمایش فیلم برانگیخت، در نهایت تکلیف ۷ فیلمی که قرار 
بود که در بسته اکران نوروزی به نمایش دربیایند مشخص 
را  اکران خود  با شدت و ضعف های مختلف  آنها  شد و 

آغاز کردند.
حالا درحالی خبر از فروش بالای فیلم موقعیت مهدی در 
کمتر از یک هفته گذشته می رسد که باید توجه داشت 
که این فیلم چه به لحاظ زمان اکران و چه از منظر تعداد 
سالنی که برای نمایش در اختیار دارد و در نتیجه به لحاظ 
تعداد بلیت فروخته شده اساسا شرایط یکسانی با دیگر 
آثار نداشته است؛ به همین دلیل شاید حالا و در این زمان 
نزدیک به نمایش ۷ فیلم نوروزی اظهار نظر و پیش بینی 
در مورد رقم فروش بسته اکران نوروزی درست نباشد و بهتر 
است کمی تامل کنیم تا زمانی بگذرد و هیجان روزهای 

آغازین فروکش کرده و این روند ثباتی پیدا کند.
گرچه سایت سمفا درحال حاضر زمان اکران هر ۷ فیلم 
تماس  اما  است  کرده  ثبت  اسفند  از ۱۸  را  نوروز  اکران 
خبرنگار ایرنا با پشتیبانی این سایت تایید بر این نکته 
بود که این تاریخ پیش فرض این سایت برای ثبت رقم 
فروش بوده است. نگاهی به رقم فروش این هفت فیلم که 
نوعی از تنوع ژانرهای سینمایی را نمایندگی می کنند، گرچه 
راضی کننده به نظر نمی رسد اما باید صبر کرد و این رقم را 

در روزهای آینده، تعطیلات و نوروز و مورد تامل قرار داد.
انتظار می رود که استقبال قابل قبولی از سوی مخاطبان 
)به ویژه پس از وقفه ای دوساله به دلیل تعطیلی و اعمال 
صددرصدی  ظرفیت  با  هم  آن  کرونا(  های  محدودیت 
سالن های سینمایی نسبت به این فیلم ها که ژانرهای درام، 
کمدی، اجتماعی، کودک، اکشن و جنایی را دربرمی گیرند، 

صورت گیرد .

روز صفر در چند روز ابتدایی اکران نوروزی خود رقم فروش 
بیش از ۳ میلیونی را تجربه کرده است؛ رقمی که البته با 
توجه به ماهیت و قصه این فیلم پیش بینی خوبی برای رقم 
فروش روزهای آینده این فیلم نخواهد بود. روز صفر ساخته 
سعید ملکان فیلمی است که در دوره سی و هشتم جشنواره 
فیلم فجر اکران شد؛ فیلمی که به لحاظ مضمون )دست 
گذاشتن بر قصه زندگی و فعالیت های عبدالمالک ریگی( 
بود؛  یادآور فیلم سال گذشته اش شبی که ماه کامل شد 

فیلمی که ترکیبی از فضای امنیتی و اکشن را توامان دارد.
قدغن به لطف شروع اکران سریع خود در مقایسه با نیمی 
از فیلم های بسته اکران نوروز موفق شده است تا در کمتر 
از یک هفته به فروش ۵۴ میلیونی دست پیدا کرده و 
سازندگانش را به گیشه امیدوار سازد. قدغن به کارگردانی 
مجید مافی که خبرهای زیادی از آن منتشر نشده با یک 
داستان اجتماعی به لیست اکران معرفی شده است؛ سام 
درخشانی، ساناز سعیدی، افسانه چهره آزاد، محمود جعفری، 
علیرضا استادی، ونوس کانلی، کریم امینی و رزا بیات در 

این فیلم نقش آفرینی کرده اند.
نوروزی،  اکران  بسته  روزهای  این  فروش  رقم  در  شاید 
سگ بند در ظاهر وضعیت ضعیفی داشته باشد )۹۰۰ هزار 
تومان( اما علاوه بر در نظرگرفتن کاستی هایی که در اکران 
این فیلم و سه فیلم دیگر به آن اشاره شد باید به تعداد تنها 
۹ سالنی که در اختیار این فیلم قرار گرفته است در مقایسه 
با موقعیت مهدی و ۱۹۶ سالنی که برای اکران در اختیار 
دارد، اشاره کرد. ضمن این که ماهیت داستانی سگ بند 
احتمال فروش بالقوه گیشه برای این فیلم را دست کم 

روی کاغذ نشان می دهد.
شادروان هم جزو همان فیلم های بسته اکران بود که به 
دلیل آنچه عدم تبلیغات مناسب و رفع نقص فنی اعلام 
شد، موفق نشد تا از ۱۸ اسفند به اکران دربیاید و به همین 
دلیل در روزهای گذشته رقم فروشی بیش از ۳ میلیون را 

تجربه نکرده است.  شادروان اثری است که کارگردانش آن 
را یک فیلم کمدی نمی داند و آن را فیلمی با رگه های طنز 
معرفی می کند که مفرح است؛ در نقطه مقابل اما هیات 
انتخاب و داوران جشنواره چهلم و البته مخاطبان آن دوره، 

شادروان را فیلمی کمدی توصیف می کردند.
مردبازنده هم همانند شادروان دیرتر از موعد اعلام شده 
روی پرده رفت و هم به دلیل فقدان آورده های شادروان در 
این چند روز تنها ۲ میلیون فروخته است؛ اثری که برخی 
آن را اثری مناسب یک سریال نمایش خانگی و نه یک 
فیلم سینمایی عنوان کردند و البته عده ای به دنبال کارنامه 
قابل اعتنای کارگردانش آن را اثری مستعد تماشا توصیف 
کردند. محمدحسین مهدویان که آخرین اثرش در شبکه 
نمایش خانگی زخم کاری به اقبال قابل قبولی مواجهه شد، 
سابقه وتجربه مطلوبی از حضور در ترکیب ها نوروزی را در 
کارنامه دارد. امسال فیلم مهدویان در چینش نوروزی فیلم 
مرد بازنده است که فضایی جنایی، امنیتی و درام دارد و در 
جشنواره چهلم هم یکی از فیلم های برتر آرای مردمی بود.

گل به خودی با توجه به قصه، ماهیت و داستانش اگرچه 
جزو آثاری بود که از ۱۸ اسفند روی پرده رفته است اما باز 
به فروش خوبی دست یافته و تاکنون به رقم ۳۳ میلیون 
تومان رسیده است. فروشی که باتوجه به این بهار، می تواند 

به نکو بودن سالش امیدوار باشد.
از همان ابتدای انتشار فیلم های پیشنهادی شورای صنفی 
نبود یک  بر  انتقادها مبنی  نوروزی،  اکران  برای  نمایش 
فیلم کودک در این ترکیب آغاز شد. این موضوع محمدرضا 
فرجی مدیرکل نظارت و عرضه و نمایش آثار سینمایی را 
از همان ابتدای معرفی فیلم های نوروزی بر آن داشت تا 
در مصاحبه رسمی به جای خالی فیلم های کودک در این 
فهرست اشاره و عنوان کند که حتماً فیلم کودکی به این 
لیست اضافه خواهد شد؛ گل به خودی حالا به عنوان یک 
فیلم کودک در این فهرست جاگیر شده تا عیدانه ای برای 

کودکان باشد؛ حالا باید دید آیا کودکان از این عیدانه رئال 
عروسکی، استقبال می کنند و یا با روی گردانی از آن، این 

هدیه را پس می دهند.
 ۱۸( مناسب  زمان  در  درست  اگرچه  مهدی  موقعیت 
اسفند( اکران شد اما به دلیل داشته های ذاتی )فیلمنامه 
و بازی های به یادماندنی و پتانسیل های غیرقابل انکار 
و  فیلمسازی(  در  حالا  و  بازیگری  در  هادی حجازی فر 
زندگی  چون  ارزشمند  )سوژه ای  بیرونی اش  حمایت های 
برادران شهید باکری( از آن دسته فیلم هایی است که باید 

منتظر فروش بالای آن بود.
البته که عمده شانس این فیلم در فروش گیشه به تاخیر 
پخش نسخه سریالی آن از تلویزیون بستگی دارد چراکه 
نسخه  در  فیلم  این  برگ  و  پرشاخ  و  پرجزئیات  پخش 
مخاطبان  ریزش  باعث  تواند  می  احتمالا  تلویزیونی اش 
آن در سالن های سینمایی شود. موقعیت مهدی تا امروز 
دوشنبه )۲۳ اسفندماه( در ۱۹۶ سالنی که به نمایش درآمه 
توانسته است که به فروش ۶۰۰ میلیونی دست پیدا کند 
و در مقایسه با ارقام فروش سایر فیلم های بسته نوروزی 

رکوردی دست نیافتنی را کسب کند.
موقعیت مهدی اولین ساخته هادی حجازی فر در مقام 
کارگردان است؛ کارگردانی که پیشتر او را به دلیل نقش های 
پرشور و فعالش به خصوص در آثار مهدویان می شناسیم؛ 
البته اولین تجربه حجازی فر در چهلمین جشنواره فیلم 
فجر تجربه ای موفق بود که جوایزی متعددی را برایش 

به ارمغان آورد.
دست  در  هم  را  سریالی  نسخه ای  که  مهدی  موقعیت 
ساخت دارد، فیلمی در حوزه دفاع مقدس است و روایتی 
از ایثار و شهادت حمید و مهدی باکری را در دل خود دارد. 
هادی حجازی فر، ژیلا شاهی، وحید حجازی فر و معصومه 

ربانی نیا از جمله بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 
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ورزشی بی احتیاطی بهار زندگی تان را خزان می کند، مراقب چهارشنبه سوری باشید
توپ و تور

لیگ برتر

»گیتی پسند« پس از 10 سال به لیگ برتر والیبال برگشت؛

عزم پیشرفت با شایسته سالاری

»فرهاد« به رکورد گل محمدی رسید؛

یورش آبی ها به آخرین رکورد سال!

در پی توصیه هایی که به  دفعات برای توجه به کار سازندگی 
و ارزش گذاری به مربیان و بازیکنان بومی داشتیم، مدیران 
دارای  که  اصفهان  ورزشی  فرهنگی  بزرگ  باشگاه های 
جاذبه های توریستی است، عملاً ثابت کردند که عزم خود 
را جزم کرده اند تا برای پیشرفت ورزش در رشته های مختلف 
از جمله والیبال گام بردارند تا شایسته سالاری در نصف جهان 
کمرنگ نشود. باشگاه گیتی پسند که در راسُ آن علیرضا 
جنتی قرار گرفته است، طی سال های زیادی ثابت نموده که 
این باشگاه حامی ورزش اصفهان است. خوشبختانه در آستانه 
فرا رسیدن عید بزرگ نیمه شعبان المعظم و عید سعید نوروز، 
کسب دو قهرمانی بسیار ارزشمند در رشته های فوتسال و 
والیبال بهترین عیدی برای هواداران این باشگاه بود که دلشان 

را شاد کرد.

باشگاه فرهنگی ورزشی گیتی پسند اصفهان که در گذشته 
از  جمعی  حضور  و  کارخانه  مصطفی  مربیگری  با  یکبار 
بازیکنان ملی پوش در رقابت های لیگ برتر تجربه تلخی را 
متحمل شده بودکه باعث گردید تا لقای تیمداری در والیبال را 
به بقایش ببخشد، این بار با هدف کمک به پیشرفت و تعالی 
والیبال استان و حمایت از جوانان مستعد و شایسته بومی  
با سرمایه گذاری شخص مدیرعامل باشگاه گیتی پسند -علیرضا 
جنتی- در راستای ایجاد تحول در والیبال خطه زاینده رود، 
یکبار دیگر تصمیم بگیرد به رشته جذاب و پرطرفدار والیبال 

کمک کند. 

پس از گذشت بیش از ۱۰ سال باشگاه گیتی پسند به کمک 
والیبال اصفهان همت گمارد و تیم باجوانان جویای نام وبا 
انگیزه ای که با کادر تمام بومی بسته شده بود در مسابقات 
به  احراز مقام قهرمانی  با  لیگ دسته یک حضور یافت و 
لیگ برتر والیبال کشور پیوست! برای حضور مجدد باشگاه 

گیتی پسند در رقابت های لیگ کشور، ابتدا جلسه ای 
اصفهان  گیتی پسند  باشگاه  مدیران  حضور  با 
تشکیل و تصمیم گرفته شد این باشگاه به رشته 

جذاب و پرطرفدار والیبال ورود کند.
تیم تشکیل یافت و با مربیگری سعید عقیلی 

رقابت های  در  والیبال  بین المللی  مربی 
والیبال  دسته یک  لیگ 

حاضر  کشور  باشگاه های 
جوانان  درخشش  با  و  شد 
آینده دار  و  خوش تکنیک 
قهرمانی  مقام  کسب  با 
به لیگ برتر پیوست. در 
رقابت های  چارچوب 
لیگ دسته یک والیبال 

قهرمانی باشگاه های ایران، تیم گیتی پسند اصفهان در فینال 
با نتیجه ۳ بر یک برابر تیم طبرستان نوشهر پیروز شد و 

بعنوان قهرمان دسته یک این فصل، به لیگ برتر صعود کرد.

دومین نماینده والیبال اصفهان، عصر روز جمعه۲۰ اسفند 
برابر تیم طبرستان نوشهر بازی را برنده شد تا با اقتدار راهی 
لیگ برتر والیبال ۱۴۰۱ شود. در ست اول گیتی پسند با ترکیب 
محمد مشیدی، عرفان مرادی، جواد مصدقی، نیما نظرپور، 
مصطفی رئیسیان پاسورچیره دست اصفهانی،  امیرحسین 
ساداتی و شاهین توانا  بازی را خوب شروع کرد و توانست 
در همان ابتدا فاصله چهار امتیازی ایجاد کند. اصفهانی ها با 
تک دفاع و سرویس مستقیم نیما نظرپور و عرفان مرادی، 
دریافت های بی نقص و اسپک های پرقدرت جواد مصدقی 
فاصله را به ۶ امتیاز رساند وحساب کار را ۱۷ بر ۱۱ به سود خود 
کرد،  بازی منسجم و هماهنگ تیمی گیتی پسند باعث شد تا 
ست اول مرحله فینال لیگ دسته یک را  با نتیجه ۲۵ بر ۱۷ 

به سود خود ثبت کند.

تیم  دو  دوم  ست  اما 
کسب  هم  پای  به  پا 
که  کردند  می  امتیاز 
و  خوب  سرویس های 
نقص  بی  دریافت های 
قرمزپوشان گیتی پسند 
در دریافت های اول و 
برگشتی از دفاع باز هم 
حاشیه امن ۵ امتیازی 
را برای اصفهانی ها ایجاد 
کرد تا راحت تر به بازی 

بپرداند. علی رغم تلاش نوشهری ها برای کاهش فاصله امتیاز، 
گیتی پسند توانست با تکیه بر دریافت موفق و هتریک دفاعی 
مرادی این ست را نیز با نتیجه ۲۵ بر ۲۰ به نام خود ثبت کند.
طبرستان  قبل،  ست های  خلاف  بر  سوم  ست 
ارائه  با  توانست  و  داشت  بهتری  شروع  نوشهر 
یک بازی حساب شده سه امتیاز پیش بیفتد. 
اما سرویس های ریسکی ساداتی اختلاف را به 
حداقل رساند. باز هم نوشهر از سر دفاع گیتی پسند 
امتیاز گرفت و با استفاده از آشفتگی تیم حریف 
که عزم خود را جزم کرده بود جام قهرمانی 
را تصاحب کند نتیجه را ۲۵ بر ۱۴ به 
را  سود خود تمام کرد وزنگ خطر 
برای شاگردان سعید عقیلی به صدا 

در آورد. 
ست چهارم را اصفهانی ها با گام 
های محکم تری نسبت به 
برداشتند،   ست سوم 

هرچندکه تا امتیاز ۹ دو تیم بطور مساوی و پا به پای هم 
پیش رفتند. اما قرمزپوشان گیتی پسند به تدریج از حریف 
فاصله گرفتند و ۱۴ بر ۱۱ پیش افتادند و با دفاع های خوب 
روی تور و بازی هماهنگ در دریافت های اول و رساندن 
توپ ها به دست پاسور، موفق شدند این ست را  ۲۵ بر ۲۱ 
به برتری برسند و فاتح سه بریک این دیدار شوند تا علاوه بر 
صعود به لیگ برتر ، جام قهرمانی را برای باشگاه گیتی پسند 
که به جوانان بومی و کادر مربیگری بومی اعتماد کرده بود 
به ارمغان ببرند و دل مردم ورزشدوست اصفهان بویژه اهالی 

والیبال را شاد کنند.
مدیرعامل باشگاه گیتی پسند با این قهرمانی و اعتقادی که به 
شایسته سالاری و توجه به  بازیکنان جوان بومی دارد، اینک 
که تیم گیتی پسند به لیگ برتر صعود کرده است می  گوید: »با 
اینکه بودجه باشگاه در آخر سال ۱۴۰۰ بسته شده بود اما حیف 
بود که جوانان بومی اصفهانی به شهرهای دیگر مهاجرت کنند 

وبرای سایر استان ها مقام بیاورند.« 
علیرضا جنتی تصریح کرد: »از آنجایی که معتقدم باید در 
گروهی  بازی های 
خودمان  جوانان  روی 
سرمایه گذاری کنیم  و 
رقابت های  در  تجربه 
حق  نیز  برتر  لیگ 
جوان  بازیکنان  همین 
در  است،  گیتی پسند 
همین  با  داریم  نظر 
چند  کنار  در  جوانان 
لیگ  تجربه  با  بازیکن 
برتری و کادر مربیگری 
از شهر و استان خودمان 
باشیم.  داشته  مقتدرانه  حضوری  برتر  لیگ  مسابقات  در 

گیتی پسند پیش از این نیز در بحث لیگ برتر فعالیت 
و  نکرد  کسب  خوبی  تجربه  متأسفانه  اما  داشته 

علی رغم حضور چند ملی پوش با مربیگری غیربومی 
موفق به کسب نتیجه مطلوبی نشدیم. اما امسال 

تمرکزمان روی بازیکنان جوان و بومی است.«

وی تأکید کرد: »در بازی های دسته جمعی و گروهی 
باید روی جوانان بیشتر سرمایه گذاری 

کرد و از پایه و رده های دسته دو 
و یک کار را آغاز نمود تا هم به 
هدف حمایت از جوانان بومی 
رسید و هم مربیان بومی و با 
دانش شهرمان که سال ها در 
را  اندوخته اند  تجربه  والیبال 

بکار گمارد که تعصب بیشتری 
به زادگاه شان دارند.«

مدیرعامل باشگاه گیتی پسند در خصوص تشکیل لحظه 
آخر این تیم، اظهار کرد: »امسال بااینکه بودجه باشگاه 
بسته شده بود اما با پیشنهاد تشکیل تیم از جوانان بومی 
از سوی هیئت مدیره موافقت شد، بنده نیز شخصاُ ورود 
و  با همدلی  و  را بستم  تیم  با هزینه شخصی  و  کردم 
پشتکار بازیکنان و کادر فنی خوب تیم، استارت اول زده 
شد و جوانان بومی را حمایت کردم و الحمدالله که نتیجه 
مطلوب نیز عاید شد تا امروز با افتخار صعود به لیگ برتر 

را جشن بگیریم.«
جنتی در ادامه حضور گیتی پسند در لیگ برتر را قطعی 
خواند و درمورد ترکیب تیم تصریح کرد: »سال آینده حتماُ در 
لیگ برتر حضور قوی تری خواهیم داشت و قطعاُ حق همین 
بازیکنان است که حداقل یک سال تجربه لیگ برتری را با 
تیم گیتی پسند داشته باشند و تجربه کسب کنند. همچنین 
سال آتی با اضافه شدن یک یا دو مهره باتجربه تر، سعی 
می کنیم پرقدرت در لیگ حاضر شویم. با نظر و مشورت 
کادر فنی برای ترکیب تیم لیگ برتری به جمع بندی کلی 
خواهیم رسید با این امید که بتوانیم در راستای رشد و 
پیشرفت والیبال اصفهان گامی مثبت برداریم تا شایسته 

سالاری در این استان کم رنگ نشود.«

محمد حسین عراقی زاده عضو هیئت مدیره باشگاه گیتی 
پسند با تاُیید سخنان مدیر عامل باشگاه گیتی پسند اظهار 
داشت: »بنا به درخواست هیاُت والیبال استان و تقاضای 
از والیبال استان  اساتید این رشته و به منظور حمایت 
صنعتی  گروه  مدیرعامل  تاُیید  و  موافقت  با  اصفهان، 
گیتی پسند در سال 1400 در رشته پرطرفدار والیبال ورود 
کردیم. در استان اصفهان پتانسیل زیادی در والیبال وجود 
دارد که امیدواریم با کمک گیتی پسند بعنوان یک باشگاه 
نمونه در بخش خصوصی، بتوانیم با حمایت همه جانبه 
علاقمندان به این رشته و استفاده از ظرفیت حداکثری 
نفرات بومی،  تیم قدرتمندی را روانه رقابت های 

لیگ برتر نمائیم.«

عراقی زاده تصريح کرد: »در اولین سال بدنبال 
حضور در لیگ دسته اول والیبال کشور بودیم تا 
با حمایت های اهل فن گام نخست را با برنامه ریزی 
مدون برداریم. قطعاً با کادر فنی بومی 
وبا سرمربیگری سعید عقیلی مربی 
به  پا  اصفهان  والیبال  بین المللی 
این رقابت ها گذاشتیم و به دنبال 
و  اصفهان  استان  والیبال  اثبات 
این  جوان  های  پدیده  شناخت 
در  بسزایی  سهم  تا  بودیم  رشته 
فدراسیون  استعدادیابی  برنامه 

والیبال داشته باشیم.«

در آخرین دیدار از روز اول هفته بیست و دوم لیگ برتر فوتبال، 
استقلال و صنعت نفت آبادان در ورزشگاه آزادی مقابل هم 
صف آرایی کردند که این دیدار با یک گل به نفع شاگردان 
فرهاد مجیدی پایان یافت. امیرحسین حسین زاده در دقیقه 
۳۲ برای استقلال گل زد. با این پیروزی، استقلال ۵۴ امتیازی 
شد و نوار شکست ناپذیری آبی ها در این فصل به ۲۲ هفته 
رسید و از سوی مقابل اختلاف امتیاز آبی ها در صدر جدول 
با پرسپولیس در عدد ۶ باقی ماند. به این ترتیب استقلال در 

شرایط کاملا خوب و آیده آل آماده داربی ۹۸ تهران شد. صنعت 
نفت آبادان هم که هفته قبل پرسپولیس را شکست داده بود، 

با ۳۰ امتیاز در عدد ۳۰ و رتبه هفتم جدول جا خوش کرد.
استقلالی ها در حال حاضر با ۲۲ بازی بدون شکست، رکورددار 
شکست ناپذیری در طول یک فصل است. ۲۲ بازی بدون 
باخت شاگردان فرهاد مجیدی، با رکورد یحیی گل محمدی از 
فصل ۹۹-۱۴۰۰ تا این فصل از رقابت های لیگ برتر برابر است.

شاگردان یحیی گل محمدی از هفته سیزدهم فصل گذشته 

دوره،  آن  در  مانده  عقب  بازی  با ۲  برتر،  لیگ  رقابت های 
توانستند ۲۰ بازی بدون شکست را پشت سر بگذارند و در 
پایان فصل نیز قهرمان رقابت های لیگ برتر شوند. سرخ پوشان 
پایتخت در ادامه و در این فصل از رقابت ها، ۲ بازی اول خود 
را با پیروزی پشت سر گذاشتند اما مقابل آلومینیوم اراک 
شکست خوردند تا نوار نباختن پرسپولیس مقابل این تیم 

اراکی شکسته شود.
با این وجود، استقلالی ها در هفته بیست و سوم رقابت های 

لیگ برتر، به مصاف تیم فوتبال پرسپولیس می روند و این 
شانس را دارند که با نباختن مقابل پرسپولیس، یک رکورد 
فوق العاده را به نام خود ثبت کنند و با ۲۳ بازی متوالی بدون 
شکست از هفته اول مسابقات لیگ برتر، به دنبال یک رکورد 
دیگری برای سال آینده باشد که آن هم ۲۶ بازی متوالی بدون 

شکست پرسپولیس در لیگ ششم و هفتم است.

اصغر قلندری
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اما  دادند  بسیاری  وعده های  فارس  استان  مسئولین 
تقریبا به هیچکدام از آنها عمل نکردند. »حمید گرایی« 
-پدر محمدرضا و محمدعلی گرایی دارندگان مدال های 
بیان  با  آسیایی-  بازی های  و  المپیک، جهان  ارزشمند 
از مسئولین استان فارس و  انتقاد  مطلب فوق ضمن 
گفت وگویی  طی  نکردند  عمل  و  دادند  که  وعده هایی 
داشت:  اظهار  هوادار«  »دنیای  روزنامه  با  اختصاصی 
آقایان قبل از اعزام محمدرضا و محمدعلی به مسابقات 
المپیک توکیو وعده داده بودند در صورت کسب مدال 
از آن ها امکانات و جوایز خوبی برای  توسط هر کدام 
وی در نظر خواهند گرفت، محمدرضا در این مسابقات 
شاهکار کرد و توانست طلای المپیک را برای کشورمان 
و استان فارس به ارمغان بیاورد. در جهانی نروژ نیز هر 
دو برادر به مدال ارزشمند دست پیدا کردند در مقابل این 
موفقیت ها فکر می کنید مسئولین استان چکار کردند؟ 
تقریبا هیچ کاری! البته بخش خصوصی و علاقه مندان 
به ورزش حمایت محدودی انجام دادند که ما از آن ها 
قدردانی می کنیم اما دست اندرکارانی که متولی استان 

هستند کاری تا به حال کاری انجام نداده اند. 
حمید گرایی افزود: بارها در این رابطه به استاندار، شهردار 
و شورای شهر و وعده هایی که داده شده بود صحبت و 
موارد را به این عزیزان یادآوری کردم اما متاسفانه گوش 
شنوایی نبود. مطمئن باشید اگر وعده نداده بودند اصلا 
پیگیری نمی کردم چون فکر می کنم در شان قهرمانان 
باشند،  مسائل  این  دنبال  که  نیست  المپیک  و  جهان 

لذا خودم شخصا پیگیر این موارد شدم که تا به حال 
نتیجه بخش نبوده است.

وی در پاسخ به این پرسش که یعنی زمین، آپارتمان، 
شغل و سکه هایی که وعده داده شده بود هیچ شد، گفت: 
همینطور است، در واقع هیچکدام از وعده های مسئولین 
استان عملی نشد. حتی وعده استخدام محمدعلی هم 
به جایی نرسید. جالب اینکه دیگران فکر می کنند چقدر 
به برادران گرایی جایزه و امکانات داده شده، حتی خیلی 
روزها مردم عادی و کسانی که دچار مشکلات معیشت 

هستند به در خانه ما می آیند تا به نوعی از قهرمانان استان 
خود کمک بگیرند و ما هم اغلب شرمنده آن ها می شویم. 
مردم باور نمی کنند هزینه مکمل، ایاب و ذهاب و سایر 
رقم  که خودش  را شخصا می پردازم  فرزندانم  مایحتاج 

قابل توجهی می شود.
گرایی تصریح کرد: کاری که فرزندان من برای بالا بردن 
پرچم کشور عزیزمان و غرور ملی کردند با هیچ رقمی قابل 
مقایسه نیست اما متاسفانه گویا برخی از مسئولین استان 
متوجه این مسئله نیستند و فکر می کنند کسب مدال 
در آوردگاهی چون میدان جهانی و المپیک به سهولت 
حاصل می شود. آن ها نمی دانند موفقیت ورزشکاران چقدر 
در سلامت جامعه و گرایش آینده سازان به ورزش تاثیر 
گرفتند، وعده  یادگاری  آمدند، عکس  فقط  آقایان  دارد. 

دادند و رفتند.
گرایی در پایان تاکید کرد: شاید فرزندان من راضی نباشند 
که من این حرف ها را بزنم چون آن ها با موفقیت هایی که 
به دست آوردند به تاریخ ورزش و این کشور پیوسته اند 
اما من وظیفه دارم به خاطر آگاهی و اطلاع مردم هم که 
شده واقعیت ها را بیان کنم تا فکر نکنند برادران گرایی 
امکانات زیادی از استان خودشان گرفته اند و صدای شان 
در نمی آید. نه اینطور نیست و باور کنید حتی هزینه های 
مراسم استقبال آن ها را هم شخصاً پرداخت کردم و البته 
منتی هم نیست. این ورزشکاران اگر واقعا افتخار استان 
و کشور هستند باید با آنها در شان و جایگاهی که دارند 
رفتار شود نه اینکه من مجبور شوم مسائل و وعده های 

انجام نشده را رسانه ای کنم.

سوژه

در پایان چهارمین دوره رقابت ها؛

قهرمانی تکواندوکاران ایران 
در جام ریاست فدراسیون جهانی

ریاست  جام  تکواندو  رقابت های  دوره  چهارمین  پایان  در 
فدراسیون جهانی در گروه مردان، تکواندوکاران ایران موفق به 
کسب مقام قهرمانی شدند. چهارمین دوره مسابقات تکواندو 
جام ریاست فدراسیون جهانی در بخش مردان از روز شنبه ۲۱ 
اسفندماه با حضور ۱۹۳ تکواندوکار از کشور های افغانستان، 
آذربایجان، هند، ایران، اردن، قزاقستان، لبنان، پاکستان، ترکیه، 
تاجیکستان، ازبکستان و تیم پناهندگان در خانه تکواندو آغاز شد 

و عصر امروز با قهرمانی تکواندوکاران کشورمان به پایان رسید.
پسران تکواندوکار ایران با کسب ۵ طلا، یک نقره، یک برنز و 
مجموع ۷۱۲ امتیاز روی سکوی قهرمانی ایستادند. ازبکستان با 
یک طلا، یک نقره، ۳ برنز و ۲۶۱ امتیاز نایب قهرمان شد و اردن 
با ۲ طلا و ۲۶۰ امتیاز سوم شد. آذربایجان هم با یک نقره و ۲ 

برنز و ۱۱۳ امتیاز رتبه چهارم را به خود اختصاص داد.
برترین های این دوره از رقابت ها به شرح ذیل معرفی شدند.

بهترین مربی: فریبرز عسکری )ایران(
فنی ترین تکواندوکار: زید الهلاوانی )اردن(

بهترین سرپرست: حامد جورابلو )ایران(
انور  بهترین داوران: گوندوز عبدلایف )جمهوری آذربایجان(، 

جلاسی )تونس(، حمید اسداللهی )ایران(
جام اخلاق: تاجیکستان

روز یکشنبه در روز دوم، رقابت ها در اوزان ۵۸-، ۶۸-، ۸۰- و ۸۷+ 
کیلوگرم برگزار شدند که نتایج به شرح زیر است:

نفرات برتر وزن دوم )۵۸- کیلوگرم(:
مقام اول: متین رضایی )ایران(

مقام دوم: محمد صادق دهقانی )ایران(
علی  علیرضا  و  مرادیان  علی  اصغر  علی  سوم:  مقام 

خانزاده )ایران(
نفرات برتر وزن چهارم )۶۸- کیلوگرم(:

مقام اول: رشیداف )ازبکستان(
مقام دوم: توخولینوف )ازبکستان(

کاسمخودیف  و  )قزاقستان(  آراپوای  یراسیل  سوم:  مقام 
)ازبکستان(

نفرات برتر وزن ششم )۸۰- کیلوگرم(
مقام اول: صالح الشراباتی )اردن(

مقام دوم: محمد حسین یزدانی )ایران(
سالائف  سوخرات   - )ایران(  اشکوریان  علی  سوم:  مقام 

)ازبکستان(

با کسب 40 رای؛

بابویی، رییس فدراسیون 
دانش آموزی شد

مجمع انتخاباتی فدراسیون دانش آموزی در محل سالن استاد 
فارسی آکادمی ملی المپیک و پارالمپیک با حضور اعضای 
مجمع این فدراسیون برگزار شد. از پنج نفری که به منظور 
تصدی پست ریاست ثبت نام کردند در نهایت حسین بابویی، 
رییس فعلی فدراسیون ورزش دانش آموزی، فرشید ارمیان، 
رییس پیشین فدراسیون دانش آموزی، محمد جعفری، مدیرکل 
و  آموزش  وزارت  ورزشی  فعالیت های  و  بدنی  تربیت  دفتر 
پرورش و نیز حمیدرضا صائبی، معاون مدیرکل دفتر تربیت 
بدنی و فعالیت های ورزشی وزارت آموزش و پرورش تایید 

صلاحیت شدند.
مجمع انتخاباتی فدراسیون دانش آموزی برای سومین بار با 
تعویق زمانی روبرو شد. پیش تر قرار بود به ترتیب مجمع 
انتخاباتی فدراسیون دانش آموزی ۱۳ دی، ۲۵ دی  و چهارم 
اسفند سال ۱۴۰۰ در محل سالن استاد فارسی آکادمی ملی 
المپیک و پارالمپیک با حضور اعضای مجمع این فدراسیون 

برگزار شود که این امر به دلایل مختلف محقق نشد.

گلایه های »پدر دو قهرمان جهان و المپیک« از مسئولین؛

آقایان فقط آمدند عکس یادگاری گرفتند، وعده دادند و رفتند

یادداشت

درحاشیه

»ملوان« در حوالی لیگ برتر؛

بلیت لیگ برتر با سربازها!

در واکنش به دو انتصاب جدید در فدراسیون؛

استعفای دسته جمعی در فدراسیون تنیس!

در پایان هفته ی بیست و یکم لیگ یک، ملوان با چهل 
و هفت امتیاز و اختلاف چهار امتیازی با تیم دوم در 
صدر جدول این رقابت ها قرار دارد. هفته بیست ویکم 
لیگ آزادگان روز جمعه بیست اسفند برگزار شد و ملوان 
با تساوی برابر رایکا بابل موفق به کسب سه امتیاز نشد 
تا اختلاف شش امتیازی با مس کرمان به چهار امتیاز 
کاهش پیدا کند. با گذشت دو سوم از رقابت های لیگ 
آزادگان، شاگردان مازیار زارع هرگز طعم تلخ باخت را 
نچشیده اند تا قدم بلندی را برای صعود به لیگ برتر 

برداشته باشند. 
زبان ها جاری می شود،  بر  ملوان  نام  که  زمانی  قطعا 
خاطرات زیادی برای فوتبال دوستان زنده خواهد شد، 
ملوانی که برای انزلی چی ها فراتر از یک تیم است و 

با آن زندگی می کنند، بدون شک، ملوان با هواداران پر 
شورش نفس می کشد. اما آخرین حضور قوهای سپید 
در لیگ برتر بر می گردد به پانزدهمین دوره لیگ برتر 
که قهرمانی آن دوره به سرزمین زر رسید و در پایان 
برخلاف دوره ی قبل سه تیمِ راه آهن، ملوان و استقلال 
اهواز به لیگ آزادگان سقوط کردند. ملوانی ها پس از 
شش فصل دوری از لیگ برتر، حالا عزم خود را جزم 
کرده اند تا در فصل پیش رو بازهم به لیگ برتر صعود 

کنند.
اما پس از کش و قوس های فراوان و سونامی حاشیه، 
مرادمند  محمدحسین  و  یزدانی  سیاوش  انجام  سر 
فوتبالی خود  دوران  ادامه  تا  پوشیدند  لباس سربازی 
را در ملوان بگذرانند، حالا مازیار زارع و تیمش با دو 
مدافع سرباز خود که از عوامل تاثیرگذار شکست ناپذیری 
روند  به  می توانند  بودند،  استقلال  در  کلین شیت  و 
شکست ناپذیری خود در این فصل ادامه دهند و بلیت 

سفر به لیگ برتر را همراه با سرباز های خود بگیرند.
لیگ برتر در حالت آماده باش قرار گرفته، چیزی تا پرواز 
قوها به لیگ برتر باقی نمانده است. دیگر باید مهاجرت 
اما ده هفته ی دیگر مشخص  قوها را قطعی بدانیم، 
خواهد شد که آیا مهاجرت خواهند کرد یا همچنان در 

مکان فعلی سکونت می کنند.

تعدادی از مسئولان فدراسیون تنیس در واکنش به دو 
انتصاب جدید در این فدراسیون استعفا دادند. داود عزیزی، 
رئیس فدراسیون تنیس مهرافزا منوچهری، نایب رئیس 
فدراسیون و فرزین ضیاآذری، دبیر فدراسیون را برکنار و 
اشرف گنجوی را جایگزین منوچهری و شاهرخ کشاورز را به 

عنوان دبیر منصوب کرد.
در واکنش به این انتصابات تعدادی از مسئولان فدراسیون 

تنیس استعفای خود را اعلام کردند. امیرهمایون صدری، 
تیم  سرمربی  طاهری،  اکبر  بین الملل،  کمیته  رئیس 
ملی مردان، فرناز فصیحی، سرمربی تیم ملی زنان، سینا 
ابراهیمیان، رئیس کمیته مسابقات و یکی از اعضای کمیته 
فنی فدراسیون کسانی هستند که طی نامه ای از حضور در 
این فدراسیون استعفا کردند. در نامه استعفای این افراد 
آمده است که »با توجه به تلاش و کوشش شبانه روزی و 

همه جانبه کلیه افراد حاضر در فدراسیون تنیس برای ارتقا 
و افزایش کیفی هر چه بیشتر ورزش تنیس در سطح کشور 
که خوشبختانه حاصل این تلاش های جمعی باعث انتخاب 
افراد جدید به عنوان نایب رئیس زنان و همچین دبیر کل 
فدراسیون و بازوی اجرایی که دائما به عنوان منتقد از بدو 
حضور شما کلیه اقدامات صورت گرفته را تحقیر و یا اشتباه 

خوانده اند، استعفای خود را اعلام می داریم.«

در چهارشنبه سوری هیزم بر آتش کرونا نریزیم

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

علیرضا آذربرزین

  خبرنگار
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